
Úvod 

 

 

A zase máme rok za sebou, Prešlo to veľmi rýchlo. Aj naša doba, ktorú teraz 

ţijeme je akási zrýchlená. Stále sa kdesi náhlime, dni plynú rýchle, niekedy 

mám dojem a nielen ja, ţe  v týţdni je len pondelok a piatok. Rýchlo prejde 

všetko zlé ale aj všetko dobré a krásne. Ako by sme sa nevedeli  z ničoho tešiť, 

lebo si myslíme, ţe keď sa z niečoho budeme veľmi radovať, hneď nás zasiahne 

niečo zlé. Taký je môj dojem z tejto uponáhľanej doby, ale keď sa rozprávam  

s ľuďmi, väčšina to takto vníma. Moţno to spôsobuje doba mobilov, počítačov, 

internetu a ostatnej techniky, ktorá sa príliš rýchlo mení a rozvíja. Uţ sa medzi 

sebou nebudeme ani rozprávať, len telefonovať a mailovať. Keď sa postavíte 

v meste na ulici, skoro kaţdý človek má pri uchu telefón, ale určite nevie koho 

stretne, a ţe by sa mal aj pozdraviť. Akosi máme ďaleko jeden k druhému, 

nezaujímame sa príliš o problémy našich susedov či známych., niekedy ani 

nevieme, ţe  niekto v dedine je ťaţko chorý atď. Kedysi ľudia v dedine vedeli 

o sebe všetko. Dnes aj kaţdá senzácia trvá 3 dni a padne do zabudnutia alebo sa 

o nej ani nedozvieme. Veď kaţdý je pekne zatvorený vo svojom  často múrom 

ohradenom dome alebo zamknutom byte. Aj keď sa v obci robí nejaká 

spoločenská akcia , veľmi sa o ňu občania nezaujímajú. Veď aj o ples, ktorí 

chceli na obecnom  úrade zorganizovať začiatkom roka nebol záujem .  

Alekšinčania vo všeobecnosti nie sú veľmi zvedaví ani klebetní  ale ani veľmi 

spoločenskí.  

Hovorí sa, ţe doba je zlá, vo svete zúri dlhová kríza, ale v našej dedine nie sú 

občania, ktorí by snáď hladovali, alebo si nemali čo obliecť či kde bývať. 

Moţno tých peňazí majú niektorí pomenej, hlavne dôchodcovia  musia rátať 

kaţdé euro.  Najdrahšie sú energie ako plyn alebo elektrina a ich ceny stále 

stúpajú. Rastú aj ceny potravín. Pribúda aj nezamestnaných. Smutné je, ţe 

hlavne mladí ľudia nemôţu nájsť vhodné zamestnanie, hoci mnohí z nich majú 

vysokoškolské vzdelanie ťaţko sa zamestnajú v Nitre či okolí. 

Ţivot v našej obci bol v tomto roku vcelku pokojný Katastrofy a zlé zvesti 

vnímame len z televízie, ktorá nás pomaly kŕmi len s nimi. Málokedy vysielajú 

niečo pozitívne a veselé. A my sme sa stali jej otrokmi. Ţivot bez televízie si 

mnohí ani nevedia predstaviť. 

Najhoršou prírodnou katastrofou  tohto roku bolo zemetrasenie v Japonsku, kde 

zahynulo alebo zostalo nezvestných takmer 20 tis. ľudí.      
 

 

 

 

 

 

 

 



Demografické údaje:  
 

Obec Alekšince mala k 31.12. 2011   1701 obyvateľov s trvalým pobytom  

 

                                                              18 obyvateľov a prechodným pobytom 

Sťahovanie do obce                       14 

                        z obce                     19 

                        v obci                      16 

 

 

Narodenie                                      15 z toho 11 dievčat a 4 chlapci 

Úmrtie                                            17 z toho 8 ţien a 9 muţov 

Sobáše                                            14 

 

 

Celový počet obyvateľov    starších ako 15 r.             1475 

 

 

V tomto roku prebehlo aj celoštátne  sčítanie obyvateľov, bytov a domov   prostredníctvom 

sčítacích komisárov v obci.  Prvýkrát sa mohli odovzdať sčítacie hárky aj elektronicky.  

 

 

a) Samospráva obce  
 

 

Starosta: Igor Miškolci 

 

obecné zastupiteľstvo : ako bolo zvolené v minulom roku  -  Mgr. Viliam Zverina, Ing. Jozef 

Čapla Phd, Dušan Kotúč, Ing. Anton Kušnír, Ing. Martin Kovaľ, Ing. Andrej Lipka, Jozef 

Bauman. 

 

 

 

zamestnanci : p. Valéria Skokanová - matrika, stavebný úrad, podateľňa, administratíva, 

                       

                       ekonomické oddelenenie 

   

                      p. Daniela Glendová    - ekonómka – vedie účtovníctvo, fakturáciu,  

                                                               inventarizáciu obecného  úradu 

                      p. Jana Baumanová     - pokladňa, dane, poplatky 

 

                      p. Eva Cebová              - referentka, odpadové hospodárstvo , správa cintorína    

 

 

                     p. Vladimíra Kňažická   - upratovanie, kniţnica, hlásateľka, doručovateľka 

 

                     p. Dušan Kiss – správca  - správa a údrţba obecného majetku 

 

 

hlavný kontrolór : Ing. František Horník 



V tomto roku nás navţdy opustil dlhoročný obecný zamestnanec pán Vladimír Jurík, ktorý 

sa významne podieľal na výstavbe a udrţiavaní  kynologického areálu a na činnosti 

kynologického klubu. 

 

 

b) Významné návštevy 
 

V auguste  navštívili náš obecný úrad zahraniční študenti  z Číny, Španielska, 

Nemecka, Kamerunu a Macedónska . Návšteva sa konala v rámci akcie regiónu 

Radošinka. Cieľom ich návštevy bolo oboznámenie sa s územím   tohto regiónu a teda 

i s našou obcou.  

 

 

       c) Podnikatelia v obci – firmy 
 

Najväčšou firmou je Euro-vat s.r.o výrobca a distribútor motocyklových a priemyselných 

olejov a mazív, tieţ iných produktov pre starostlivosť o automobily. T.č. zamestnáva asi 70 

zamestnancov. Majiteľom je p. Ing. Vachal.  Na báze starého JRD funguje poľnohospodárske 

druţstvo Compakta s.r.o.         

 

Dušan  Kotúč – podniká od roku    1993.   V obci  spolu s manţelkou začínal s jedným 

malým obchodíkom s kvetmi a doplnkovým  tovarom,  postupne však rozširoval svoje   

podnikanie o  obchodík s chlebom , ktorý malo bývalé JRD, potom kúpil  domček tzv. 

divoseckú váhu a urobil z nej pekný obchod pod názvom Junior, ktorý sa dnes  špecializuje na 

rôzny tovar potrebný v domácnostiach. Spojením malého obchodíku z JRD a svojho zase 

vybudoval pekné moderné potraviny pod názvom Dekora a Pohostinstvo. Po ukončení  

činnosti vedľajšej predajne potravín Jednoty a rôznych stavebných úpravách otvoril 

reštauračné zariadenie, kde sa dnes konajú rôzne spoločenské  akcie, či sa podáva denné 

obedové menu.      

 

Eva Vaššová – Vapos – v Alekšinciach podniká od roku 1993 keď si pri rodinnom dome 

otvorila   s rodinou malý obchod s textilom,  neskôr prešli na predaj  potravín. Ľudia si tu 

môţu nakúpiť okrem beţných potravín rôzne mäsové či pekárenské špeciality,  ovocie 

a zeleninu.  

 

Pohostinstvo Rebecca – majiteľ nie je domáci,   dlho tu nepodniká  a je tu pre občerstvenie 

občanov. 

 

Zlatý kaprík pani Kiššová -   Je to malé zariadenie ponúkajúce občerstvenie na rybníkoch, 

ktoré je otvorené len v sezóne. V letných mesiacoch tu robia aj pečené pstruhy, čo je 

špecialita tohto podniku.    

 

Do konca tohto roku ešte prevádzkovala svoj malý obchod s potravinami aj pani Lorincová, 

ktorá zásobovala základnými potravinami hlavne občanov na ulici Ţomboch.   

 

Po zamatovej revolúcii tu podnikalo aj viac občanov, ale postupne, keď to neprinášalo zisky 

tieto prevádzky zatvorili. 

 

V dedine máme aj lekáreň , ktorá uţ bola aj zatvorená, lebo nemali magistru, ale  v marci   



ju znova otvorili, čo bolo veľmi dobré hlavne pre starších ľudí, aby nemuseli chodiť pre lieky 

do mesta. V ordinácii  lekára pre dospelých uţ od  jej začiatku otvorenia  ordinuje pani Mudr. 

Šimová . 

     

Kompletné pohrebné sluţby v obci poskytuje pohrebná sluţba Marianum, ktorá má sídlo 

v Alekšinciach . 

Čarovaním farbami na stenu sa zaoberá Mgr. Elena Hadvigová, ktorá  robí maľovanie 

rôznych motívov na steny interierov a exterierov. Jej mama Mgr. Julia Hadvigová je známa 

keramikárka a vytvorila veľa pekných vecí  z pálenej hliny.  

 

 

V obci máme otvorenú aj posilňovňu a solárium. Veľmi obľúbeným športom u ţien  je 

cvičenie zumby, ktorá sa cvičí v kultúrnom dome. Zumba je inšpirovaná latinsko-americkou 

hudbou. Hodina zahŕňa tanec a fitness. Je to vlastne cvičenie pri hudbe v podobe tanca.  

 

 

d) Výstavba a zmeny v obci   
 

 

Čo  sa zmenilo v našej obci v roku 2011 
 

 

V tomto roku bola obec úspešná pri podávaní  nových  projektov na výstavbu či skultúrnenie 

obce, na základe nich obec dostane na ich realizáciu  finančné prostriedky z eurofondov, 

alebo z iných zdrojov. Horšie je to potom z ich dofinancovávaním. V marci sa začalo 

s rekonštrukciou obecného úradu. Vymenili sa všetky okná za plastové, zateplila sa povala 

a obvodové múry , vymenili sa svietidlá za energeticky úsporné a  budova dostala novú 

fasádu.   Hoci sa stal hneď v prvý deň rekonštrukcie váţny pracovný úraz, z okna vypadol 

jeden pracovník, našťastie  to nebolo aţ také váţne ako to na prvý pohľad zdalo,  stavba sa 

úspešne dokončila.  Je to naozaj pekná budova.  Z dôvodu rekonštrukcie  obecného úradu – 

teda aby zase nedošlo k nejakému úrazu, bola aj zrušená jedna dobrá akcia, fašiangová  

zabíjačka. Uţ sme sa na to aj tešili, veď voľakedy nebolo domu, kde by sa zabíjačky nekonali 

a teraz uţ  prasa zabíja málokto.  Vraj sa to veľmi finančne neoplatí a pre zdravé stravovanie 

to ani nie je vhodné.  Akcia sa teda nekonala a tak to išlo aj celý rok. Veľa spoločenských 

akcií sa v tomto roku nekonalo, veď aj tak nie je o ne veľký záujem.  

Druhou takou veľkou stavebnou  akciou  z eurofondov  bola Revitalizácia centra obce 

Alekšince. Plánovaná hodnota projektu bola 653.712 €.  Obec na tento projekt získala 

621,026,84€, ostatné musí doloţiť z vlastných prostriedkov.  Na konci roka 2011 treba ešte 

dokončiť asi 80% objemu prác. A čo je urobené? Rekonštruovali sa chodníky na Školskej 

ulici a priestor  pred kultúrnym domom by starí alekšinčania ani nepoznali. Dolu pod 

kultúrnym domom  je odstavné parkovisko a miesto na trhový predaj, cesta vedúca k 

 obecnému úradu je vydláţdená, stará liknusová budova,  kde voľakedy bola materská škola je 

uţ nenávratne preč a  miesto nej je tu vydláţdená plocha, kde bude oddychová zóna  . Hlavná 

ulica má tieţ nový chodník a novú  lávku cez potok.   

Treťou  akciou bola uţ spomínaná rekonštrukcia kultúrneho domu, ktorá bola skončená 

koncom leta. Stavba bola z projektu LEADER z prostriedkov Mikroregiónu Radošinka.  

Zrekonštruovaný bol interiér , ktorý to uţ nutne potreboval, , nové okná, nová fasáda a celá 

budova sa zateplila.   

Ďalšou akciou, bola kostolná akcia a to oprava  strechy na kostole.    Vymenila sa strešná 

krytina a okapové rúry. Strecha je pekná červená  z pálenej škridly Bobrovky so špeciálne 



upraveným povrchom aby dlhšie vydrţala a okapy sú medené -  ktovie dokedy vydrţia. 

V tejto dobe sa zlodeji neštítia ničoho. Kradne sa aj z kostolov a cintorínov, len nech sa na 

tom zarobí. Stavba sa realizovala z finančných príspevkov veriacich.  

Tento rok bol ozaj plodný na výstavbu.  Potiahol sa aj vodovod do časti  obce Lahne, nakoľko 

starý vodovod ešte z čias keď tu fungovali Štátne majetky uţ bol v dezolátnom stave. Pri 

realizácii pomáhali aj firmy, ktoré tu majú teraz svoje sídlo. Veru, Lahne boli voľakedy veľmi 

rušná časť obce. Choval sa tu dobytok, boli tu sýpky i administratívna budova.  Po neţnej 

revolúcii tu nezostalo nič len torzá z budov a domy zamestnancov.  Snáď sa táto časť obce 

novou plánovanou výstavbou znova prebudí.  

S kanalizáciou, ktorá sa tak dobre rozbehla to nejako ustalo, niet na jej  dostavbu 

prostriedkov. 

A veru, obec by ju potreboval ako soľ, lebo vývoz fekálií je dosť  drahý  .  

 

Obec má v tomto roku aj novú internetovú stránku  www.aleksince.sk. Tu si môţu občania 

nájsť všetky dôleţité  obecné informácie napr. o poplatkoch , dôleţité telefónne čísla 

,dokumenty, fotografie zo spoločenských akcií ,   novinky v obci a môţu sa zapojiť aj do 

diskusie a vyjadriť svoje názory na obecné dianie.  

 

  

e) Činnosť organizácií 
 

Jednota dôchodcov Slovenska – základná organizácia Alekšince 

 

Činnosť tejto organizácie je azda najrozsiahlejšia, nakoľko má aj najviac členov  asi  180.  Jej 

predsedníčkou som uţ druhý rok ja Marta Valentová, teda o  jej činnosti viem najviac a 

 myslím si , ţe  sa máme aj čím pochváliť.   

 

Vedenie organizácie ostalo na rok 2011 nezmenené. Na výročnej  schôdzi  vo februári 

sme si s pamätníkmi spomenuli na 15 výročie zaloţenia organizácie. Naše členky 

pripravili peknú výstavku ozdobných tanierov. 

MDŢ sme si obnovili len u dvoch našich speváckych skupín, ktoré sa dali aspoň trošku 

dohromady a pri pesničke si pospomínali na staré dobré časy.  

25. marca 2011 sme zorganizovali jarnú brigádu na očistenie obce od odpadkov. Ţiaľ 

neveľmi úspešnú, aj keď bolo dobré počasie. Zúčastnilo sa len sedem členov,  čo je  

z počtu skoro 180 veľmi málo. Ale aj tí siedmi urobili kus práce a mali dobrý pocit, ţe 

niečo pre obec urobili aj keď za niekoľko dní tie odpadky tam bola znova.  

Batôţkové posedenie sme mali  aj v tomto roku  na utuţenie členstva v JDS . V ponuke 

bol dobrý program, vínko a  domáce koláče. V programe okrem našich speváckych 

skupín  vystúpili aj  hostia z Jarku, v pekných domácich krajoch . 

V auguste sme zorganizovali zájazd do Pezinka na vinobranie., keďţe o túto akciu bol 

i v minulosti veľký záujem. Zájazd sa vydaril, zúčastnilo sa ho asi 45 členov.   

Mesiac august bol pre naše spevácke skupiny  reprezentatívny. 18. augusta vystúpila  

naša  ţenská spevácka skupina na tradičnej výstave Agrokompex v Nitre, kde spolu 

s ostatnými speváckymi skupinami spestrili svojim vystúpením  prezentáciu 

Mikroregionu Radošinka, kde sa propagoval slovenský vidiek a práca v tomto regióne.    

19. augusta zase oba naše súbory teda ţenský i muţský vystúpili na podujatí so 

zahraničnou účasťou členov  poľovníckeho zdruţenia v kultúrnom dome.  

 

27. augusta mali vystúpenie na akcii mikroreginu Radošinka pod názov Rozlúčka 

s letom so slovenskou piesňou v Hruboňove. Akcia bola veľmi srdečná a vydarená. 

http://www.aleksince.sk/


Stretnutie sa konalo v areáli za dedinou na strelnici.  Vystúpili tu takmer všetky 

spevácke skupiny  a to naši Rybničkári, ktorí ako jediný  muţský spevácky súbor mali 

veľký úspech uţ preto, ţe to boli sami muţi, ale aj preto, ţe pekne spievali   , naše ţeny 

– speváčky aj tie pekne spievali, Čabanka, Pelikánik, Šuriančanka, Matičiari, Zbeţanka, 

Podhoranka a Hruboňovčanka. Bolo to naozaj  pekné a srdečné  stretnutie, veď všetko to 

boli zväčša seniori, ktorí aspoň takto zachraňujú našu kultúru. 

                
Aj tento  rok  sme pripravili mikulášske posedenie s odovzdaním darčekov, s pekným 

programom, tombolou a občerstvením . Na tejto akcii sa pravidelne zúčastňuje najviac 

členov. Hosťom na tomto podujatí bol aj detský folklórny súbor z Vinodolu s vianočným 

programom a naše deti z materskej  škôlky.  

 

 

Na všetkých spoločenských akciách obohacoval program náš spevácky súbor ţien  na čele 

s vedúcou pani Milkou Zemkovou. a muţský spevácky súbor Rybničkári pod vedením pána 

Ing. Balku. Členky našej speváckej skupiny odprevádzali   zosnulých občanov spevom na 

večný odpočinok.  

                                                                                         

 

 

Zväz záhradkárov  a zväz chovateľov 

 

 

Predsedom je pán Jozef Valent a počet členov je 36.  Záhradkári, ako ich  volajú, tento rok 

usporiadali v dňoch 24. a 25. septembra  výstavu ovocia a zeleniny  a pridali sa k nim aj 

chovatelia. Výstava bola zameraná na strukoviny a skutočne bola veľmi dobre zorganizovaná, 

aj keď sa organizátori báli, ţe nebude veľa výstavných exponátov vzhľadom na kvalitu, lebo 

úroda nebola veľmi výstavná. Napokon vystavovalo 39 záhradkárov, z toho 22 členov 

a komisia pre posudzovanie mala veľmi ťaţkú úlohu ako vybrať tie najkrajšie  výstavné kusy. 

Ocenené boli  najkrajšie jablká, prvú cenu získala pani Kušnírová s jablkom Melódia, pri 

hruškách prvú cenu získal pán Meliška s Kráľovskou , u zeleniny získala prvé miesto pani 

Anna Kohútová s výstavnou cviklou, u strukovín na prvom mieste bola pani Marta Valentová  

a udelených bolo aj veľa čestných cien. Súťaţ bola aj o najkrajšie zákutie záhrady, kde prvé 

miesto získal pán Pavol Bulla.  Pred kultúrnym domom vystavovali chovatelia s výstavnými 

kusmi králikov, husami, pávmi , sliepkami. Veru bolo sa na čo pozerať. Dúfajme, ţe táto 

tradícia zostane zachovaná aj po iné roky.  

 

Chovatelia sa zúčastňujú rôznych chovateľských súťaţí, aby  tak prezentovali  svoje chovy . 

Naši najviac vystavujú králiky , medzi najlepšími sú  mladí chovatelia Ing. Andrej Lipka  

s plemenom Havana a Evička Cebová  s plemenom Kastorex. Predsedom  organizácie je pán 

Ing Ján Vencel. 

 

 

 

Miestny futbalový klub 

 

 

Prezidentom klubu je stále pán Peter Mikula a vedúcim klubu pán Emil Ţáčik. Trénerom je 

nie alekšinčan pán Rastislav Vinčúr. Asi je aj veľmi dobrý, lebo futbalisti pod jeho vedením 

dosahujú veľmi dobré výsledky. V jarnej sezóne sa umiestnili medzi 16 muţstvami na prvej 



priečke, v jesennej sezóne skončili druhí. Hráči sú aj z našej obce aj cudzí, naši sú napr. Ján 

Hudák, Patrik Bauman, Stanislav Toman, Vladimír Pleva.  

Dorast tieţ dosahuje veľmi dobré výsledky, umiestnil sa na prvom mieste medzi 16 

muţstvami. Aj ţiakom to ide celkom dobre, tí s umiestnili na 5 mieste medzi 10 druţstvami.  

Futbalisti majú v obci veľmi dobré podmienky,  Majú pekné ihrisko, nové šatne a dobré 

vybavenie. O všetko sa vzorne starajú a majú počas zápasov aj veľa divákov. 

 

 

 

 

Poľovnícke združenie  

 

Predsedom je pán Mgr. Richard Ivančo. V obci sa medzi ľudom najviac zviditeľňujú 

organizáciou Hubertových slávností a hlavne slávnostnou svätou omšou, kde nechýbajú pekné 

trubačky, obetné dary  z ulovenej zvery a pasovanie nového strelca. V tomto roku spestrila 

omšu aj hudobná skupina z Lukáčoviec Lukaso. Poľovníci sa starajú aj o výchovu svojich 

nástupcov.   Krúţok mladých priateľov poľovníctva má stabilne 10 chlapcov. Hlavne sa 

starajú o to aby v našom chotári bola zdravá poľná zver, čo značí postarať sa o jej potravu 

hlavne v zimných mesiacoch.  V auguste zdruţenie organizovalo uţ 13. ročník memoriálu 

Mudr. Alexandra Mészarosa, kde sa hodnotia poľovnícke psy, hlavne maďarské stavače. 

Tohoročného memoriálu sa zúčastnílo 16 psíkov so svojimi vodičmi zo Slovenska, Maďarska, 

Česka a Nemecka. Celá akcia  bola  slávnostná  a viacmenej  aj spoločenská a naši poľovníci 

boli na jej  dobré zorganizovanie veľmi hrdí.  

 

 

 

 

 

 

 

Kynologický klub ktorého predsedom je pán Jozef Bohunický organizuje pravidelné 

stretnutia majiteľov psov aj z iných obcí ,ktorí si ich v tomto peknom areáli  cvičia . V tomto 

roku zorganizovali aj kynologický seminár . Cieľom bolo oboznámiť psovodov s teóriou 

výcviku psa od šteniatka aţ do jeho dospelosti.   

 

 

 

 

Mariášový klub poriada okrem mariášového turnaja aj ţolíkový turnaj , ten bol v januári 

v Pizérii u Fuňa  a účastníci boli  z rôznych miest a obcí. Predsedom klubu je pán Peter 

Gajdoš. Takéto turnaje sú ojedinelé a tak je o ne veľký záujem.  

V našej obci sme v roku 2000 mali aj máme významnú osobnosť v kartovej hre mariáš. Je 

ním pán Ján Turánek, bývalý starosta obce.  Pravidelne kaţdý rok sa zúčastňuje mariášových 

turnajov na Slovensku a v roku 2000 sa stal Majstrom Slovenska jednotlivcov a v roku 2006 

získal  titul Majster majstrov Slovenska v mariáši.  

 

 

Stolnotenisový oddiel  – reprezentuje našu obec uţ siedmy rok. a v okresnej súťaţi boli na 4  

. mieste. Svoje domáce zápasy hrávajú v telocvični základnej školy.   

 



V obci ešte pracuje aj Červený kríţ , členovia sa zväčša podieľajú na vykonávaní zbierky pre 

Ligu proti rakovine a organizovaní odberov krvi.  

 

Občianske zdruţenie – Občania za zlepšenie ţivota zabezpečujú rôzne prospešné akcie, 

v našej obci to bola obnova zachovalých starých sôch ako je  socha sv. Jána Nepomuckého, 

 kríţa  v  cintoríne  a kríţa  v miestnej časti obce „ Pri  Kríţi „. 

 

 

f) Spoločenské akcie 
 

V tomto roku ich nebolo veľa, lebo  prebiehala rekonštrukcia kultúrneho domu a okolia.  Ako 

som uţ písala. naši občania ani nie sú veľmi spoločensky zaloţení. Akcie robia zväčša 

organizácie a zúčastňujú sa ich hlavne ich členovia. Okrem nich obec oslavuje kaţdoročne 

výročie oslobodenia kladením vencov pri Pamätnej tabuli padlých vojakov, ktorá je na 

obecnom úrade. Aj v tomto roku  prechádzali našou obcou historické vozidlá  z Veterán Car 

klubu z Nitry.  Účastníci  tohto podujatia zase predviedli svoje staré krásne kúsky  a pripravili 

aj program v kynologickom areáli. Na zraze sa zúčastnilo asi 40 automobilov a 16 

motocyklov.  

 

 V júni  sme mali v obci aj tretí ročník Dní Slovanov ako súčasť podujatí v Nitre. V našom 

kynologickom areáli bolo spoločenské podujatie Vatra  slovanskej vzájomnosti  , kde sa 

prezentovali zástupcovia slovanských národov vystúpením folklórnych súborov.  

 

Obecný úrad organizuje kaţdoročnej aj oslavu sviatku Dňa matiek  a v októbri  Mesiac úcty 

k starším. 

 

 

 

g) Duchovný život 
 

 

   Tohoročný jún bol pre našu farnosť veľmi významný. Traja  naši chlapci študujúci 

v seminároch  boli vysvätení za diakonov. Dvaja alekšinčania a jeden  z Lukáčoviec – Lukáš 

Loţek.   

l0. júna 2011 bol v katedrálnom chráme v Nitre vysvätený za diakona Ondrej Kovaľ ,syn Jána 

a Eleny rodenej Juríkovej a  11. júna 2011 v katedrále v Trnave  Robert Ťapušík, syn Emila 

a Oľgy rodenej Gajdošovej.  Ak Boh dá v budúcom roku budú vysvätení za kňazov. 

Slávnostných obradov sa zúčastnilo okrem rodiny aj veľa farníkov. Diakoni potom do konca 

roka pomáhali pri omšiach a iných cirkevných obradoch  a pripravovali sa pomaly na svoje 

povolanie.  

Ako kaţdý rok aj v tomto bola 26.6. procesia Boţieho Tela teraz po uliciach Kostolná, 

Školská, Pri kaštieli a Hlavná. Počasie bolo pekné a aj účasť veriacich bola hojná.  

 

Čo je v našom kostole chválihodné, ţe pri omšiach býva veľa miništrantov, ba raz v roku 

miništrujú aj dievčatá,  ale čo je smutné, ţe do kostola chodí  čoraz menej ľudí .  

Miništranti s pánom farárom chodia kaţdý rok na nejaký dobrý týţdňový výlet, tento rok boli 

v Dechticiach.  

 

 

 



 Základná škola a materská škola sú v obci na dobrej úrovni. O svojej bohatej školskej    a 

mimoškolskej činnosti  si píšu do svojej kroniky. Podieľajú sa nacvičovaním programu na 

všetkých obecných kultúrnych podujatiach.  

 

 

 

 

h) Počasie a úroda 
 

 

Počasie bolo aj v tomto roku ako na hojdačke. Striedali  sa rýchlo teplé i studené dni. 

V januári bolo zo začiatku  ako v zime, ale o pár dní sa oteplilo aj na 10 stupňov. Od 20 -teho 

sa zase ochladilo na – 5.  Vo februári  bolo na taký čas celkom teplo, ale marec bol studený aţ 

do konca.  Ale zase medzi tým boli dni aţ veľmi teplé  tak napr. 15. 3. bolo okolo 20 o. Píšem 

to preto, ţe to boli veľké výkyvy . V apríli okolo Veľkej noci však bolo sucho a teplo okolo 

20o.  V týchto dňoch rozkvitol aj orgován, čo bolo na toto obdobie veľmi skoro.  Koncom 

 mája bolo veľmi teplo, okolo 30o , záhradkári sa sťaţovali, ţe im nič nerastie. 4. júna bola 

v dedine prietrţ mračien, spadlo na m2 aj 100 l vody. Zalialo dvory aj záhrady. Asi to malo aj 

veľký vplyv na úrodu, hlavne v našej záhrade, keďţe nám tieţ dobre vytopilo aj dvor  aj 

záhradu, lebo takú veľkú cibuľu a fazuľu a tak veľa ,sme ešte doteraz nikdy nemali. Aj maku 

sa urodilo pekného a veľa. Po tejto veľkej búrke však uţ pršalo len zriedka, hlavne v období 

ţatvy. Potom od  augusta aţ do jesene , čo bolo asi 3 mesiace vôbec ani nekvaplo. Také sucho 

na jeseň uţ dávno nebolo. Slabo vzišla  repka olejnatá, čo je teraz u veľkých 

poľnohospodárov lukratívne sadivo. Aţ do konca roka veľmi nepršalo ani  nenapadol sneh. Je 

to cítiť, ţe s prírodou to nie je všetko v poriadku , no človek si musí zvyknúť na všetko. 

Napodiv úroda  bola aj keď nie krásna, ale dobrá. Moţno, vďaka tej veľkej búrke sa urodili 

výnimočne veľké zemiaky a bolo ich pod jedným kopcom aj päť kusov.  Aj obilniny mali 

dobrú úrodnosť, pokiaľ ich zoţali ešte pred daţďami.    

 

 

 

Záver  

 

 
Obzretie sa za minulým rokom na Slovensku - bol to rok bohatý, hoci škoda ţe len na témy 

a udalosti. Inak to bol ďalší biedny čas výrazne poznačený krízou, upadajúcou morálkou 

a prevrátených hodnôt a  jeho priebeh dáva tušiť, aký nás asi čaká rok 2012. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


